

**No. 48088. Multilateral**

INTERNATIONAL CONVENTION FOR THE PROTECTION OF ALL PERSONS FROM ENFORCED DISAPPEARANCE. NEW YORK, 20 DECEMBER 2006 [*United Nations, Treaty Series, vol. 2716, I-48088.*]

RATIFICATION (WITH DECLARATION)

**Morocco**

*Deposit of instrument with the Secretary-General of the United Nations: 14 May 2013*

*Date of effect: 13 June 2013*

*Registration with the Secretariat of the United Nations: ex officio, 14 May 2013*

*Declaration:*

**N° 48088. Multilatéral**

CONVENTION INTERNATIONALE POUR LA PROTECTION DE TOUTES LES PERSONNES CONTRE LES DISPARITIONS FORCÉES. NEW YORK, 20 DÉCEMBRE 2006 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 2716, I-48088.*]

RATIFICATION (AVEC DÉCLARATION)

**Maroc**

*Dépôt de l'instrument auprès du Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies : 14 mai 2013*

*Date de prise d'effet : 13 juin 2013*

*Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies : d'office, 14 mai 2013*

*Déclaration :*

[ FRENCH TEXT – TEXTE FRANÇAIS ]

Conformément au paragraphe 2 de l'article 42 de la Convention, le Royaume du Maroc ne se considère pas lié par les dispositions du paragraphe 1 du même article et déclare que pour qu'un différend entre deux ou plusieurs États puisse être porté devant la Cour Internationale de Justice, il est nécessaire d'avoir, dans chaque cas particulier, l'accord de tous les États parties au différend.

[TRANSLATION – TRADUCTION]

Pursuant to 42 (2) of the Convention, the Kingdom of Morocco does not consider itself bound by the provisions of paragraph 1 of this article and declares that for any dispute between two or more States to be brought before the International Court of Justice, it is necessary to have, in each case, the agreement of all States parties to the dispute.